

السيرة ذاتية

بيانات شخصية :-

الاسم: أ.د. فتحي احمد هادي السقاف.

محل وتاريخ الميلاد: مدينة حجة – الجمهورية اليمنية 1964/12/22م.

الجنسية : يمني

العمل الحالي : استاذ جامعي – مدير مركز الارشاد التربوي والنفسي – جامعة صنعاء.

الخبرات والمهارات والمؤهلات العلمية :-

1- الوظائف والمهارات السابقة :-

- موظف اداري متعاقد في مكتب الاسكان والتخطيط الحضري محافظة حجة عام 1975م.
- موظف اداري متعاقد في مكتب الاعلام والثقافة عام 1986م بمحافظة حجة.
- اديت خدمة الدفاع الوطني في القوات المسلحة العسكرية في اللجنة العليا للدفاع الوطني 1987 م .
- التحقت بالوظيفة العمومية في وزارة التربية والتعليم (ديوان الوزارة) ثم مكتب التربية والتعليم محافظة حجة 1989/3/28م كوظيفة ثابتة ودائمة .
- شغلت وكيل مدير مدرسة الامل بمدينة حجة .
- شغلت مديراً للأنشطة المدرسية بمكتب التربية والتعليم بالمحافظة ثم مسئول رعاية الشباب في كلية التربية حجة جامعة صنعاء .
- شغلت نائب مدير عام مكتب الخدمة المدنية والتأمينات في محافظة حجة .
- التحقت بجامعة الحديدة كلية التربية البدنية والرياضية عام 2000م استاذ مساعد (معيد) .
- شغلت عضو هيئة تدريس في كلية التربية البدنية والرياضية في 2006/11/21م .
- عملت عضو هيئة تدريس منتدب في معهد التربية البدنية والرياضية بوزارة الشباب والرياضة .
- انتقلت من كلية التربية البدنية والرياضية بجامعة الحديدة الى كلية التربية الرياضية جامعة صنعاء كعضو هيئة تدريس عام 2011م .
- كلفت بالقيام بعمل عميد كلية التربية الرياضية عام 2016م .
- عينت عميد كلية التربية الرياضية بقرار رئيس مجلس الوزراء رئيس الجامعات اليمنية صادر من وزارة الشؤون القانونية قرار وزاري رقم (45) وتاريخ 2018/2/7م حتى 11-10-2022م .

- تم تكليفي ممثل الامين العام للأمم المتحدة في التحالف العالمي للرياضة ومراكز التألق العالمي للتربية البدنية والرياضة والترفيه والأهداف الإنمائية للألفية في الجمهورية اليمنية في 22 / 1 / 2007م.
- عينت ممثل الأمين العام للتحالف العالمي للرياضة ورئيس مراكز التألق العالمي للتربية البدنية والرياضة والترفيه والأهداف الإنمائية للألفية في الجمهورية اليمنية بقرار رقم (Suite 43B) من الدكتور/جيل كلان في 27 جوان 2013م في المنظمة العالمية (World Sports Alliance (WSA).
- كلفت بالقيام بعمل مدير مركز الارشاد التربوي والنفسي بقرار رئيس الجامعة رقم (93) لسنة 1444هـ بتاريخ 16 - ربيع الاول 1444هـ الموافق 12- اكتوبر 2022م وحتى الان.

1- تخصص :-

- ارشاد وتوجيه نفسي نخبوي تنافسي.
- فسيولوجيا التدريب الرياضي وعلوم الحركة .

1- المؤهلات العلمية :-

- 2- البكالوريوس من المعهد الوطني للعلوم وتكنولوجيا الرياضة جامعة الجزائر-الجزائر العاصمة 1994م .
- 3- شهادة الماجستير المعهد العالي للعلوم وتكنولوجيا الرياضة في التدريب الرياضي وفسيولوجيا علوم الحركة والعلاج الطبيعي (S.T.S) جامعة الجزائر- شوفالي الجزائر العاصمة 1998م.
- 4- شهادة الماجستير في (علم النفس الرياضي الرفيع المستوى) كلية العلوم الانسانية والاجتماعية قسم التربية الرياضية - جامعة الجزائر بوزريعة 2 - الجزائر العاصمة 2000م.
- 5- دكتوراه الدولة في العلوم في تخصص (الإرشاد والتوجيه النفسي النخبوي التنافسي) من مدينة سيد عبد الرحمن العلمية للعلوم والتكنولوجيا - جامعة الجزائر 3- الجزائر العاصمة 2005م.
- 6- شهادة دكتوراه الفلسفة في (فسيولوجيا التدريب الرياضي وعلوم الحركة لرياضة كرة القدم) من جامعة أسيوط - جمهورية مصر العربية - 2006م.

2- خبرات اخرى :-

- 1- ناشط مجتمعي في العديد من منظمات المجتمع المدني والمنظمات الحكومية والاهلية
- 2- رئيس المركز الوطني للرقابة وتعزيز الشفافية والنزاهة متخصص في مكافحة الفساد والاشراف على الانتخابات ضمن منظمات المجتمع المدني مراقب جلسات مجلس النواب (البرلمان اليمني).
- 3- اشرفت على الانتخابات الدورية للاتحادات الرياضية اليمنية للدورة الخامسة لعام 2012- 2016م التي اقامتها وزارة الشباب والرياضة واصدر المركز تقريرة بعنوان (الرياضة تمهيد للممارسات الديمقراطية) .
- 4- رئيس اللجنة الفنية في البطولة العربية المدرسية لرياضة كرة القدم المقامة في الجمهورية اليمنية صنعاء 2006م.
- 5- - عضو الجمعية العربية في العلاج الطبيعي والعلاج الوظيفي.

- 6- عضو الجمعية العربية للوقاية ومكافحة المخدرات.
- 7- عضو جمعية الكشافة والمرشدات اليمنية حاصل على الشارة الخشبية عام 1984م مدينة جبة محافظة اب .
- 8- مفوض برامج وتنمية المجتمع بمفوضية محافظة حجة .
- 9- عضو المكتب العربي الكشفي في الدورة التدريبية للخبير العالمي عضو المكتب الكشفي العالمي الخبير القائد / هناء مكاوي .
- 10- حكم وطني متدرج لرياضة كرة القدم حتى الدرجة اولى - الاتحاد اليمني لكرة القدم في الدورة التدريبية التنافسية الدولية للمحاضر الدولي مصطفى محمود كامل صنعاء 1998م.
- 11- اشرفت وناقشت العديد من رسائل الماجستير - كليات التربية الرياضية - جامعة صنعاء - الجمهورية اليمنية.
- 12- ناقش رسائل الماجستير في كلية علم النفس - جامعة عدن - الجمهورية اليمنية.

3- الدورات :-

- 13- حاصل على الرخصة الدولية في قيادة الحاسوب (I.C.D.L) .
- 14- حاصل على العديد من دورات اللغة الفرنسية
- 15- حاصل على العديد من دورات اللغة الانجليزية .

4- العمل والخبرات في المجال الاكاديمي :-

5- اولاً : الجامعات :-

1- جامعة صنعاء :-

- عضو هيئة التدريس- استاذ في قسم علم النفس - كلية التربية- جامعة صنعاء لبرنامج الدكتوراه في مقرر طرائق قياس وتقييم نمو الطفل 2012م.
- عضو هيئة التدريس استاذ في جامعة صنعاء - كلية التربية الرياضية في مقرر الاختبارات والقياس - و مقرر علم التدريب الرياضي - و مقرر علم رياضة كرة السلة - و مقرر علم رياضة كرة اليد - و مقرر علم رياضة كرة الطائرة - و مقرر علم اللياقة البدنية - و مقرر علم رعاية الشباب - و مقرر علم حركة الكشافة والمرشدات.2006م.

2- جامعة الحديدة :-

- عضو هيئة التدريس استاذ في جامعة الحديدة - كلية التربية البدنية لمساق مقرر علم الاختبارات والقياس - و مقرر علم فسيولوجيا الرياضة وعلم الحركة - و مقرر علم التدريب الرياضي - و مقرر علوم رياضة السباحة.2000م.

3- جامعة ازال :-

- عضو هيئة التدريس استاذ في جامعة ازال – كلية التربية الخاصة - لمساق مقرر علم العلاج الطبيعي 2010م.

4- جامعة الرازي :-

- عضو هيئة التدريس استاذ في جامعة الرازي – كلية العلاج الطبيعي - لمساق مقرر علم العلاج الطبيعي والعلاج الوظيفي. 2011م.

اشرفت وناقشت العديد من رسائل الماجستير - كليات التربية الرياضية - جامعة صنعاء - الجمهورية اليمنية.

ثانياً : البرامج والتدريب :-

- حضرة دورة حكم وطني متدرج لرياضة كرة القدم حتى الدرجة اولى - الاتحاد اليمني لكرة القدم في الدورة التدريبية التنافسية الدولية للمحاضر الدولي مصطفى محمود كامل صنعاء 1998م.

المؤتمرات والندوات :-

- مشارك في المؤتمر الدولي الثالث حول التدريب الرياضي الحديث - المنعقد في 20 – 22 – نوفمبر 2012م معهد وتقنيات النشاط البدني والرياضة – جامعة المسيلة - الجزائر ببحث تحت عنوان (تأثير التدريب العقلي على المستوى المهاري لرياضي الناشئين تحت سن 15-17- سنه للمنتخب الوطني بالجمهورية اليمنية).

- مشارك في المؤتمر الدولي الاول حول التدريب الرياضي - المنعقد في 9 – 10 – ديسمبر 2012م معهد وتقنيات النشاط البدني والرياضة – جامعة العلوم والتكنولوجيا محمد بوضياف - عنابة الجزائر ببحث تحت عنوان (تأثير التدريب العقلي على المستوى المهاري لرياضي النخبة).

- مشارك في الملتقى الدولي الاول حول المخدرات بين الوقاية والعلاج - المنعقد في 23 – 24 – افريل 2013م كلية العلوم الانسانية والاجتماعية – مخبر استراتيجيات الوقاية ومكافحة المخدرات – جامعة زيان عاشور بالجلفة - الجزائر ببحث تحت عنوان (اضرار القات وتأثير المنشطات على ممارسة الانشطة البدنية والرياضية).

- مشارك في المؤتمر الدولي الاول حول القضايا المعاصرة للشباب وتنمية روح المواطنة في المجتمع المنعقد في 12 – 13 – مارس 2014م كلية العلوم الانسانية والاجتماعية – قسم علم النفس وعلوم التربية والارطوفونيا – جامعة بوزريعة الجزائر العاصمة ببحث تحت عنوان (تأثير احتياجات طلبة جامعة صنعاء على اهم الانشطة المفضلة).

- عضو اللجنة العلمية للمؤتمر - ومعقب في المؤتمر الدولي الاول حول دور القياس في انتقاء وتوجيه العامل والموظف في المؤسسات الاقتصادية والاجتماعية المنعقد ايام 5 / الى 6 / مايو 2014م بجامعة الدكتور يحي فارس بالمدينة- ضمن نشاط كلية العلوم الانسانية والاجتماعية – قسم العلوم الاجتماعية.

- عضو اللجنة العلمية للمؤتمر - معقب في المؤتمر الدولي الاول حول اليات عملية لتفعيل حقوق الطفل في الاسرة والمجتمع المنعقد ايام 4/ الى 6 / مايو 2014م بجامعة الجزائر -2- ضمن نشاط كلية العلوم الانسانية والاجتماعية - مخبر الاسرة (التنمية والوقاية من الانحراف والاجرام).
- مشارك في الدورة التدريبية لقيادات منظمات المجتمع المدني على الرقابة الانتخابية المحلية في اللجنة العليا للانتخابات والاستفتاء (قطاع شئون الاحزاب ومنظمات المجتمع المدني - ضمن برنامج مشروع الدعم الانتخابي في اليمن (J.E.A.P) خلال الفترة مابين 5-16- يناير 2012م صنعاء الجمهورية اليمنية.
- عضو محكم دولي في العديد من المجالات العلمية .
- شارك في العديد من المؤتمرات العلمية الداخلية والخارجية منها.
- شارك في المؤتمر الدولي للمخبر الاسرة للتنمية والوقاية من الانحراف والاجرام - كلية العلوم الانسانية والاجتماعية جامعة الجزائر 2 المقام من 4- 6- ماي - 2014م في الجزائر العاصمة ببحث تحت عنوان (اليات عملية لتفعيل حقوق الطفل في الاسرة والمجتمع) .
- شارك في المؤتمر الدولي للتصوف و عبد الخالق العجدوني الملطي - منهج اصيل للإصلاح والتغيير الاجتماعي - جامعة انيونو - المقام في 31- December -2021 م - - / Malatya TURKIYE ببحث تحت عنوان {الابعاد التربوي لدى الناشئة والانسجام مع الذات في فكر المصلح عبدالخالق العجدواني الملطي مقارنة مع السيرة التربوية النبوية الشريفه }.
- شارك في المؤتمر العلمي الرابع الدولي لجامعة البيضاء بعنوان (دور الجامعات في تحقيق التنمية المستدامة) 21- 23 اغسطس 2023م ببحث مشترك بعنوان (تأثير عرض صور ضحايا الحرب على سلوكيات وقيم الاطفال) .
- البحوث والأوراق العلمية:-
- العديد من البحوث (مرفقا بملخصات) (باللغتين العربية والإنجليزية) في المجالات التالية:
- بحث بعنوان: تأثير احتياجات طلاب الجامعة على أهم الأنشطة المفضلة لديهم - نشر في مجلة علمية محكمة باسم مجلة الشباب والرياضية العدد (2) السنة الثانية يناير 2013م.
- بحث بعنوان: المتغيرات الفسيولوجية وتأثيرها على نتائج لاعبي كرة القدم - نشر في مجلة علمية محكمة باسم مجلة جامعة صنعاء للعلوم التربوية والنفسية المجلد (10) العدد (1) يناير - يونيو 2013م صنعاء .
- بحث بعنوان : (التدريب في المرتفعات (الهياكسيك) وتأثيرها على الإيقاع البيولوجي للرياضي) نشر في مجلة علمية محكمة باسم مجلة المنظومة الرياضية العدد التاسع 2016م السنة الرابعة 2016/12/29م الجزائر.

• بحث بعنوان: (اثر الحقوق والحريات الإنسانية على تحقيق الذات لدى الشباب اليمني) نشر في مجلة علمية محكمة باسم مجلة جامعة الملكة أروى العدد (19) لشهر (يوليو – ديسمبر) 2017م .

• (فسيولوجيا الرياضة – التدريب الرياضي) وهي كالتالي:

• بعض التمرينات المقترحة لتفادي المضاعفات التي تحدث بعد العمليات الجراحية 2013م .

• نظم انتاج الطاقة الخاصة بلاعبي رياضة كرة القدم وتأثيرها على رياضة النخبة 2015م.

• التغذية الخاصة بلاعبي رياضة كرة القدم وتأثيرها على رياضة النخبة 2014م.

• المتغيرات البيولوجية الخاصة بلاعبي رياضة كرة القدم وتأثيرها على الانجاز الرياضي 2015م.

• وسائل التغذية الراجعة بلاعبي رياضة كرة القدم على تحقيق المراكز والالقباب 2015م.

• تأثير التدريب الرياضي التقني المركب على المتغيرات الفسيولوجية للاعبي كرة القدم 2013م.

• تأثير التدريب الرياضي على المتغيرات الانثروبومترية الخاصة بلاعبي رياضة كرة القدم 2014م.

الكتب :-

الكتب المنشورة:-

كتاب حركة الكشفية العربية, مؤسسة حورس الدولية للطباعة والنشر والتوزيع -144 شارع طيبة الاسكندرية جمهورية مصر العربية 2009م .

2. كتاب حركة المرشدات العربية, مؤسسة حورس الدولية للطباعة والنشر والتوزيع-144 شارع طيبة الاسكندرية جمهورية مصر العربية 2009م .

3. كتاب التدريب العلمي الحديث في رياضة كرة اليد, مؤسسة حورس الدولية للطباعة والنشر والتوزيع -144 شارع طيبة الاسكندرية جمهورية مصر العربية 2009م .

4. كتاب رياضة تنس الطاولة الحديث, مؤسسة حورس الدولية للطباعة والنشر والتوزيع -144 شارع طيبة الاسكندرية جمهورية مصر العربية 2009م .

5. كتاب رعاية الشباب ودورها في عملية التنمية, دار الجامعة للطباعة والنشر جامعة صنعاء رقم القيد والاياداع (290) 2012 /6/20م صنعاء الجمهورية اليمنية.

6. كتاب علم اجتماع الرياضة الحديث, دار الجامعة للطباعة والنشر جامعة صنعاء رقم الايداع (143) لسنة 2013م صنعاء الجمهورية اليمنية..

7. كتاب رياضة كرة اليد الحديث, دار الجامعة للطباعة والنشر جامعة صنعاء رقم القيد والاياداع (456) لسنة 2013م صنعاء الجمهورية اليمنية..

8. كتاب رياضة الكرة الطائرة الحديث, دار جامعة صنعاء للطباعة والنشر رقم الايداع (54) لسنة 2013م صنعاء الجمهورية اليمنية..
9. كتاب المدخل في العلاج الطبيعي والعلاج الوظيفي, دار النشر للجامعات, صنعاء رقم الايداع بدار الكتب (476) لسنة 2014م صنعاء الجمهورية اليمنية..
10. كتاب اللياقة البدنية, دار جامعة صنعاء للطباعة والنشر رقم القيد والاياداع بالهيئة العامة للكتاب ودار الكتب (359) لسنة 2017م – 2017/1/92م صنعاء الجمهورية اليمنية.

الكتب تحت النشر:-

- كتاب تأهيل وإعداد المدرب الرياضي الوطني في ضوء متطلبات المهنة.
- كتاب (ألف يا) رياضة كرة القدم.
- كتاب تنظيم المدارس الرياضية الكروية الحديثة في الجمهورية اليمنية.
- كتاب صناعة بطل واولمبي .
- كتاب دليل مدرس الأنشطة المدرسية .
- كتاب ميكائزمات امن وشغب الملاعب .
- كتاب دراسة وتقييم نمو الطفل من الميلاد إلى سن الثامنة.
- كتاب التمارين البدنية .
- كتاب الشامل في بطاريات الاختبارات والمقاييس النفسية والتربوية.
- كتيب إرشادي توعوي { إضرار القات وتأثيره الفسيولوجي }.
- كتيب إرشادي توعوي { برنامج رياضي تدريبي لمصابي داء السكري }.

العنوان في الجمهورية اليمنية:-

امانة العاصمة – الاصبحي الجديد – جوار شارع 22 مايو .

تلفون : جوال 776996997 – وتس اب : 777374010

البريد الالكتروني :-

FFFS05@yahoo.co.uk Fathiahmd17@gmali.com

Fathiahmd19@gmali.com

Curriculum Vitae:

. Professor Dr. Fathi Ahmed Hadi Al-Saqqaf.

Personal data:

Place and date of birth: Hajjah City - Republic of Yemen 12/22/1964 AD.

Yemeni nationality

Current work: University professor - Director of the Center for Educational and Psychological Guidance - Sana'a University.

Experience, skills and academic qualifications:

1- Previous jobs and skills:-

- A contract administrative employee in the Housing and Urban Planning Office in Hajjah Governorate in 1975 AD.

- A contract administrative employee in the Information and Culture Office in 1986 in Hajjah Governorate.

- I performed national defense service in the armed forces in the Supreme Committee for National Defense in 1987.

- I joined the public service in the Ministry of Education (the Ministry's Office) and then the Office of Education in Hajjah Governorate on 3/28/1989 AD as a fixed and permanent position.

- I served as deputy director of Al-Amal School in Hajjah.

- I worked as director of school activities in the governorate's education office, then youth welfare officer at the College of Education, Hajjah, Sana'a University.

- She served as Deputy Director General of the Civil Service and Insurance Office in Hajjah Governorate.

- I joined the University of Hodeidah, College of Physical Education and Sports in 2000, as an assistant professor (instructor.(

- She served as a faculty member in the College of Physical Education and Sports on 11/21/2006.

- I worked as a delegated faculty member at the Institute of Physical Education and Sports at the Ministry of Youth and Sports.

- I moved from the College of Physical Education and Sports at Hodeidah University to the College of Physical Education at Sana'a University as a faculty member in 2011 AD.

- She was assigned to serve as Dean of the College of Physical Education in 2016.

- She was appointed Dean of the College of Physical Education by a decision of the Prime Minister and President of Yemeni Universities issued by the Ministry of Legal Affairs Ministerial Resolution No. (45) dated 2/7/2018 AD until 10/11/2022 AD.

- Appointed Representative of the Secretary-General of the World Sports Alliance and Head of the World Brilliance Centers for Physical Education, Sports, Entertainment and the Millennium Development Goals in the Republic of Yemen by Resolution No. (Suite 43B) by Dr. Gil Klan on June 27, 2013 in the World Sports Alliance (WSA).

- I was assigned to work as Director of the Center for Educational and Psychological Guidance by the University President's Decision No. (93) of 1444 AH dated 16 - Rabi' Al-Awwal 1444 AH corresponding to 12 - October 2022 AD until now.

1- Specialization:-

- Elite, competitive psychological guidance and guidance.
- Physiology of sports training and movement sciences.

1- Academic qualifications:-

2- Bachelor's degree from the National Institute of Sports Science and Technology, University of Algiers, Algiers, 1994 AD.

3- Master's degree from the Higher Institute of Sports Sciences and Technology in Sports Training, Physiology of Movement Sciences and Physical Therapy (S.T.S.), University of Algiers - Chevalley, Algiers, 1998 AD.

4- Master's degree in (high-level sports psychology), Faculty of Humanities and Social Sciences, Department of Physical Education, University of Algiers, Bouzarieh 2, Algiers, 2000 AD.

5- State Doctorate in Science in the specialty (competitive elite psychological counseling and guidance) from Sayed Abdel Rahman Scientific City for Science and Technology - University of Algiers 3- Algiers 2005 AD.

6- Doctor of Philosophy degree in (Physiology of Sports Training and Movement Sciences for Football) from Assiut University - Arab Republic of Egypt - 2006 AD.

2- Other experiences:-

1- A community activist in many civil society organizations, governmental and civil organizations

2- Head of the National Center for Monitoring and Promoting Transparency and Integrity, specializing in combating corruption and supervising elections within civil society organizations, and observer of the sessions of the House of Representatives (Yemeni Parliament).

3- It supervised the periodic elections of the Yemeni sports federations for the fifth session of 2012-2016 AD, which was held by the Ministry of Youth and Sports, and the center issued a report entitled (Sports is a prelude to democratic practices).

4- Chairman of the Technical Committee in the Arab School Football Championship held in the Republic of Yemen, Sana'a, 2006 AD.

5- - Member of the Arab Society for Physical Therapy and Occupational Therapy.

6- Member of the Arab Society for Drug Prevention and Control.

7- Member of the Yemeni Scouts and Guides Association, who obtained the wooden badge in 1984 AD, Jubbah city, Ibb Governorate.

8- Commissioner of Community Programs and Development at the Hajjah Governorate Commission.

9- Member of the Arab Scout Bureau in the training course for the global expert. Member of the World Scout Bureau, expert leader/ Hanaa Makkawi.

10- Graduated national referee for the sport of football up to the first division - Yemeni Football Federation in the international competitive training session for international lecturer Mustafa Mahmoud Kamel, Sana'a, 1998 AD.

11- I supervised and discussed several master's theses - Colleges of Physical Education - Sana'a University - Republic of Yemen.

12- Discussed master's theses at the College of Psychology - University of Aden - Republic of Yemen.

3- Courses:-

13- He holds the International Computer Driving License (I.C.D.L).

14- He has taken many French language courses

15- He has taken many English language courses.

4- Work and experiences in the academic field:-

5- First: Universities:-

1- Sana'a University:-

- Faculty member - Professor in the Department of Psychology - College of Education - Sana'a University for the doctoral program in the course of methods for measuring and evaluating child development, 2012 AD.

- Faculty member, professor at Sana'a University - College of Physical Education, in the Tests and Measurement course - and the Sports Training Science course - and the Basketball Sports Science Course - and the Handball Sports Science Course - and the Volleyball Sports Science Course - and the Physical Fitness Science Course - And the course on youth care - and the course on the science of the Scouts and Guides movement. 2006 AD.

2- Hodeidah University:-

- Faculty member, professor at the University of Hodeidah - College of Physical Education, for the Science of Tests and Measurement course - the Sports Physiology and Kinesiology course - the Sports Training Science course - and the Swimming Sports Sciences course. 2000 AD.

3- Azal University:-

- Faculty member, professor at Azal University - Faculty of Special Education - for the Physical Therapy course. 2010 AD.

4- Al-Razi University:-

- Faculty member, professor at Al-Razi University - Faculty of Physical Therapy - for the Physical Therapy and Occupational Therapy course. 2011 AD.

I supervised and discussed several master's theses - Faculties of Physical Education - Sana'a University - Republic of Yemen.

Second: Programs and training:-

Attended the course of a graduated national referee for the sport of football up to the first division - the Yemeni Football Federation in the international competitive training course for international lecturer Mustafa Mahmoud Kamel, Sana'a, 1998 AD.

Conferences and seminars:-

- Participated in the Third International Conference on Modern Sports Training - held on November 20-22, 2012 AD, Institute of Physical Activity and Sports Technologies - University of M'sila - Algeria, with a research entitled (The effect of mental training on the skill level of junior athletes under the age of 15-17 years for the national team). in the Republic of Yemen).

- Participated in the First International Conference on Sports Training - held on December 9-10, 2012 AD, Institute and Technology of Physical Activity and Sports - Mohamed Boudiaf University of Science and

Technology - Annaba, Algeria, with a research entitled (The effect of mental training on the skill level of elite athletes).

- Participated in the first international forum on drugs between prevention and treatment - held on April 23-24, 2013 AD, Faculty of Humanities and Social Sciences - Prevention and Control Strategies Laboratory - Zian Ashour University in Djelfa - Algeria, with a research entitled (The Harms of Khat and the Effect of Stimulants on the Practice of Physical and Sports Activities)).

- Participated in the first international conference on contemporary issues of youth and developing the spirit of citizenship in society, held on March 12-13, 2014 AD, Faculty of Humanities and Social Sciences - Department of Psychology, Educational Sciences and Orthophonia - Bouzarieh University, Algiers, with a research entitled (The impact of the needs of Sana'a University students on the most important Favorite activities).

- Member of the scientific committee of the conference - and commentator on the first international conference on the role of measurement in selecting and directing workers and employees in economic and social institutions, held from May 5 to May 6, 2014 AD at Dr. Yahya Fares University in Medea - within the activity of the Faculty of Humanities and Social Sciences - Department of Social Sciences.

- Member of the scientific committee of the conference - commentator in the first international conference on practical mechanisms for activating children's rights in the family and society, held from 4 to 6 May 2014 AD at the University of Algiers -2- within the activity of the Faculty of Humanities and Social Sciences - Family Laboratory (development and prevention of deviance and crime) .

- Participated in the training course for leaders of civil society organizations on local electoral oversight in the Supreme Committee for

Elections and Referendums (Parties and Civil Society Organizations Affairs Sector - within the Electoral Support Project in Yemen (J.E.A.P.) program) during the period between 5-16-January 2012 AD, Sana'a, Republic of Yemen.

- An international arbitrator in many scientific journals.
- He participated in many internal and external scientific conferences.
- Participated in the International Family Laboratory Conference for Development and Prevention of Deviance and Crime - Faculty of Humanities and Social Sciences, University of Algiers 2, held from May 4-6, 2014 AD in Algiers, with a research entitled (Practical mechanisms for activating children's rights in the family and society).

He participated in the International Conference on Sufism and Abd al-Khaliq al-Ghajdouni al-Malti - An Authentic Approach to Reform and Social Change - Aniono University - held on December 31, 2021 AD - Malatya / TURKIYE with a research entitled {Educational dimensions among young people and harmony with the self in the thought of the reformer Abd al-Khaliq al-Ghajdouni al-Malti, comparison With the honorable educational biography of the Prophet.

- Participated in the Fourth International Scientific Conference of Al Bayda University entitled (The Role of Universities in Achieving Sustainable Development) August 21-23, 2023 AD with a joint research entitled (The effect of displaying pictures of war victims on children's behaviors and values).

• Research and scientific papers:-

• Many research papers (attached with summaries) (in Arabic and English) in the following fields:

- Research entitled: The impact of university students' needs on their most important and favorite activities - published in a peer-reviewed

scientific journal called Youth and Sports Magazine, Issue (2), second year, January 2013.

- Research entitled: Physiological variables and their impact on the results of football players - published in a peer-reviewed scientific journal, Sana'a University Journal of Educational and Psychological Sciences, Volume (10), Issue (1), January - June 2013, Sana'a.
- A research entitled: (Hyapexic training and its effect on the athlete's biological rhythm) published in a peer-reviewed scientific journal called Al-Mandhumah Sports Magazine, issue nine, 2016, fourth year, 12/29/2016, Algeria.
- Research entitled: (The impact of human rights and freedoms on self-actualization among Yemeni youth) published in a peer-reviewed scientific journal called Queen Arwa University Journal, issue (19) for the month of (July - December 2017).

(Sports Physiology - Sports Training) which are as follows:

- Some suggested exercises to avoid complications that occur after surgical operations, 2013 AD.
- Energy production systems for soccer players and their impact on elite sports, 2015.
- Nutrition for soccer players and its impact on elite sports, 2014.
- Biological variables specific to soccer players and their impact on athletic achievement, 2015.
- Means of feedback to football players on achieving positions and titles in 2015.
- The effect of complex technical sports training on the physiological variables of football players, 2013.
- The effect of sports training on the anthropometric variables of football players, 2014.

Books:-

Published books:-

- 1-Arab Scout Movement book, Horus International Printing, Publishing and Distribution Foundation - 144 Taiba Street, Alexandria, Arab Republic of Egypt, 2009 AD.
2. The Arab Girl Guides Movement book, Horus International Foundation for Printing, Publishing and Distribution - 144 Taiba Street, Alexandria, Arab Republic of Egypt, 2009 AD.
3. Book of modern scientific training in the sport of handball, Horus International Foundation for Printing, Publishing and Distribution - 144 Thebes Street, Alexandria, Arab Republic of Egypt, 2009 AD.
4. Modern table tennis book, Horus International Printing, Publishing and Distribution Corporation - 144 Thebes Street, Alexandria, Arab Republic of Egypt, 2009 AD.
5. Book on youth care and its role in the development process, University House for Printing and Publishing, Sana'a University, Registration and Deposit No. (290), 6/20/2012, Sana'a, Republic of Yemen.
6. Book of Modern Sociology of Sport, University House for Printing and Publishing, Sana'a University, filing number (143) for the year 2013, Sana'a, Republic of Yemen..
7. Modern Handball Sports Book, University House for Printing and Publishing, Sana'a University, Registration and Deposit No. (456) for the year 2013, Sana'a, Republic of Yemen. .
8. Modern Volleyball Sports Book, Sana'a University Printing and Publishing House, filing number (54) for the year 2013, Sana'a, Republic of Yemen..
9. Introduction book to physical therapy and occupational therapy, Universities Publishing House, Sana'a, Dar al-Kutub deposit number (476) for the year 2014, Sana'a, Republic of Yemen. .

10. Physical fitness book, Sana'a University Printing and Publishing House, registration and deposit number at the General Authority for Books and Book House (359) for the year 2017 AD - 1/92/2017 AD, Sana'a, Republic of Yemen.

Books under publication:-

- A book on qualifying and preparing the national sports coach in light of the requirements of the profession.
- Book (Alif Ya), the sport of football.
- Book organizing modern football sports schools in the Republic of Yemen.
- A book on making a champion and an Olympian.
- School activities teacher's guide book.
- Book on stadium security and riot mechanisms.
- A book for studying and evaluating child development from birth to eight years of age.
- Physical exercise book.
- A comprehensive book on psychological and educational test batteries and standards.
- Awareness guide booklet {The harms of khat and its physiological effects}.
- Awareness guide booklet {A sports training program for people with diabetes}.

Address in the Republic of Yemen:-

Amanat Al-Asbahi - New Al-Asbahi - next to May 22 Street.

Telephone: Mobile00967- 776996997 –

WhatsApp: 00967-777374010

E-mail :-

FFFS05@yahoo.co.ukFathiahmd17@gmali.com

Fathiahmd19@gmali.com

